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                                                 projekt 

 

P r o t o k ó ł  nr  XIII/2015 
z obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku, 
która odbyła się w dniu 24 września 2015 r. 

w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 
 

Sesja rozpoczęła się o godz. 14:00. 
 

1. Otwarcie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku Pan Tomasz Żabski mówiąc: 

„Otwieram obrady XIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski stwierdził, iż w sesji uczestniczy 20 radnych w związku  

z tym wszystkie podejmowane decyzje będą prawomocne.  

 

3. Wręczenie stypendiów Burmistrza Miasta Kłodzka dla uczniów uzdolnionych 

artystycznie. 

 

Ceremonii wręczenia stypendiów dla uczniów uzdolnionych artystycznie dokonał Burmistrz Miasta 

Kłodzka Pan Michał Piszko wręczając dyplomy oraz kwiaty. Burmistrz Miasta pogratulował 

stypendystom, którzy otrzymali wyróżnienia oraz rodzicom i nauczycielom. Osoby na sali 

nagrodziły wyróżnione osoby brawami. 

Stypendia otrzymali: 

Aleksandra Łabędź. 

Magdalena Kurowska. 

Kinga Janiuk. 

 

4. Wręczenie dyplomów w ramach konkursu „Moja posesja najpiękniejsza w Kłodzku”. 

 

Wręczenia dyplomów dokonał Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Michał Piszko. Osoby na sali nagrodziły 

wyróżnione osoby brawami. Osoby na sali mieli możliwość oglądnięcia zdjęć nagrodzonych posesji.   

I miejsce - Pani Dorota Zielińska  

II miejsce -  Pani Henryka Czubocha  

III miejsce - Pani Jolanta Obrycka  

III miejsce - Pan Stanisław Stech  

Wyróżnienia za wkład w rozwijanie i kształtowanie estetyki miasta Kłodzka otrzymali: 

Pani Ewa Pasławska  

Pani Zofia Fil  

Pani Maria Glura 

Pani Danuta Krawczyk 

Pan Marcin Rogowski 

Pan Władysława Jałowicka 
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Wspólnota Mieszkaniowa ul. Rodzinna 96 

Wspólnota Mieszkaniowa ul. Piastowska 11 

Wspólnota Mieszkaniowa ul. Piastowska 14 

Wspólnota Mieszkaniowa ul. Sportowa 1 

Wspólnota Mieszkaniowa ul. Z. Krasińskiego 1 

Wspólnota Mieszkaniowa ul. Myśliwska 4 

Wspólnota Mieszkaniowa ul. A. Mickiewicza 5 

Wspólnota Mieszkaniowa ul. Z. Krasińskiego 9 

Wspólnota Mieszkaniowa ul. Myśliwska 9-11 

Wspólnota Mieszkaniowa ul. Grunwaldzka 6 

Wspólnota Mieszkaniowa ul. W. Reymonta 10 

 

5. Wybór sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodniczący Pan Tomasz Żabski zaproponował radną Panią Anetę 

Łosiewicz. Innych kandydatur nie zgłoszono. Pani radna wyraziła zgodę. Poddano kandydaturę 

pod głosowanie. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się  - 0. 

Radna Pani Aneta Łosiewicz została powołana na sekretarza obrad XIII sesji Rady Miejskiej  

w Kłodzku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Żabski zaproponował wprowadzenie zmian do 

porządku obrad w związku z pojawieniem się dodatkowych projektów uchwał. W związku z tym 

zaszła konieczność wprowadzenia zmian w porządku obrad oraz ogłoszenia przerwy na zebranie się 

Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska oraz Komisji Spraw Obywatelskich                  

i Porządku Publicznego, które zaopiniują projekty uchwał.      

 

Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie do porządku obrad druku nr 102 tj. projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż przez Burmistrza Miasta Kłodzka w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej dwoma garażami na rzecz dzierżawcy gruntu, który 

wybudował go ze środków własnych. Poddano pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały na druku nr 102.  

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Poddano pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały na druku nr 101                       

w sprawie zmiany uchwały  nr XXXI/258/2004  Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 30 grudnia 2004 r., 

w sprawie zasad sprzedaży mieszkań gminnych. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Poddano pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały na druku nr 100                

w sprawie przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Miejskiej Kłodzko 

na lata 2015 – 2020. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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Poddano pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały na druku nr 99                  

w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu miasta Kłodzka. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

               

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Żabski przedstawił proponowany porządek obrad po 

zmianach i poddał go pod głosowanie. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Porządek obrad został przegłosowany i po zmianach przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie XIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

3. Wręczenie stypendiów Burmistrza Miasta Kłodzka dla uczniów uzdolnionych artystycznie. 

4. Wręczenie dyplomów w ramach konkursu „Moja posesja najpiękniejsza w Kłodzku”. 

5. Wybór sekretarza sesji. 

6. Zatwierdzenie protokołu z XII sesji. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z pracy między sesjami.  

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Wnioski i oświadczenia radnych. 

10. Informacja z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze  2015 r. 

11. Informacja o działalności jednostek organizacyjnych za I półrocze 2015 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości od 

Skarbu Państwa, druk nr 94. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż przez Burmistrza Miasta Kłodzka w 

trybie  bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej dwoma garażami na rzecz dzierżawcy 

gruntu, który wybudował go ze środków własnych, druk nr 102 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulicami Dusznicką, Objazdową, 

Wielisławską i granicami miasta Kłodzka”, druk nr 97. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/258/2004 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 

30 grudnia 2004 r. w sprawie zasad sprzedaż y mieszkań gminnych, druk nr 101. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji 

Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2015 -2020, druk nr 100. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko 

na lata 2015 – 2025, druk nr 95. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2015 rok, 

druk nr 96. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na wykorzystanie herbu miasta Kłodzka, druk nr 99. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Andrzeja Chęcińskiego na Burmistrza 

Miasta Kłodzka, druk nr 98. 

21. Sprawy różne. 

22. Zakończenie sesji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach na zwołanie posiedzenia Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska oraz Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego.   

 
O godz. 14:15 ogłoszono przerwę w obradach. 
O godz. 15:05 wznowiono obrady. 

 
6. Zatwierdzenie protokołu z XII sesji. 

Uwag do protokołu nie wniesiono przyjęto go jednogłośnie 20 głosami „za”.  
 
7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 1): 
 

Głos zabrał Radny Pan Stanisław Ferenc, który przeglądając obszerny materiał pochylił się nad 

jednym z punktów. Za miesiąc odbędą się wybory do Sejmu i to co jest wiadomo z praktyki były 

dyrektor KCKSiR prawdopodobnie wróci. Pan Radny zadał pytanie czy nie można było wstrzymać 

się z decyzją o zawarciu umowy z nowym dyrektorem KCKSiR, ponieważ będziemy opłacać dwa 

etaty. Nie jest tajemnicą, że poseł tak jak związkowcy są szczególnie chronieni prawnie i przez rok 

czasu będziemy płacić dwie pensje. Pan Radny zwrócił uwagę, że poprzedni Burmistrz też popełnił 

podobne błędy za co miasto zapłaciło wymierne pieniądze i tym samym poniosło straty, a można 

było przeznaczyć te środki na szczytny cel, który służyłby temu miastu. To są decyzje władzy 

wykonawczej. Burmistrz ma prawo podjąć taką decyzję, dopiero za cztery lata wyborcy ocenią czy 

była ona słuszna czy nie. 

 

Ad vocem do wypowiedzi Radnego Stanisława Ferenca ustosunkował się Burmistrz Miasta               

Pan Michał Piszko. W tym wypadku nie wiemy do końca czy Pan Poseł Andrzej Dąbrowski do nas 

wróci. Jeśli wróci to będziemy się nad tym zastanawiać. Nie jest też pewne i z góry przesądzone 

czy będziemy musieli przez rok czy przez dwa lata płacić pensje Panu Dąbrowskiemu. To wszystko 

zależy od życia i rozwoju wypadków. Funkcjonowanie KCKSiR bez pełnoprawnego dyrektora nie jest 

dobre dla sprawnego funkcjonowania jednostki, więc zasadne było zdaniem Burmistrza rozpisanie 

konkursu i obsadzenie tego stanowiska. Może Pan Poseł Dąbrowski znajdzie lepszą pracę, lepiej 

płatną. Pan Burmistrz poinformował, że gdy Pan Poseł wróci to będzie rekordzistą jeśli chodzi             

o wynagrodzenie i będzie miał o wiele więcej niż burmistrz. Kwota wynagrodzenia będzie 

przekraczała 11 000 zł brutto, to nie jest chyba tajne i wszyscy o tym wiemy. Burmistrz Miasta 

zwrócił uwagę Radnemu Stanisławowi Ferenc, że w poprzedniej kadencji akceptował działania  

poprzednika i wtedy nie było to dla Pana Radnego czymś złym. Mieliśmy podobny przypadek                

w ZAMG jak też w innych jednostkach. 

 

Do słów Burmistrza ustosunkował się Radny Pan Stanisław Ferenc, który już wcześniej 

podkreślił, że są to decyzje niezawisłe władzy wykonawczej i rada nie powinna wpływać na takie 

decyzje zgodnie z uwagami Wojewody o rozdzieleniu władzy ustawodawczej od wykonawczej.        

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Tomasz Żabski zwrócił się z prośbą do Burmistrza o to, aby 

przy następnym sprawozdaniu była informacja o wykonaniu uchwał z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący poprosił także o dwie rzeczy, które wybiegają poza zakres tego sprawozdanie, ale 

są istotne. Po pierwsze - wczoraj umieścił Pan na facebooku informację, że był kręcony przez 
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TVN24 materiał o odkrytych freskach w Kościele Sióstr Klarysek. Przewodniczący poprosił o trochę 

więcej informacji w tym temacie. Druga rzecz to sprawa uchodźców. Z tego co wiadomo samorządy 

miały składać swoje deklaracje w sprawie przyjmowania uchodźców. Pytanie jak miasto  

odpowiedziało w tej sprawie. 

 

W odpowiedzi na zadane pytania głos zabrał Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko, który 

potwierdził, że w dniu wczorajszym u Sióstr Klarysek był TVN24, była też Telewizja Wrocław 

Oddział TVP 1 oraz Polsat News. Kręcony był materiał na temat fresków jakie odkryto, jaką mają 

wartość historyczną i kulturalną dla naszego miasta. Pan Burmistrz wczoraj nie uczestniczył 

podczas nagrania przez TVN24, ponieważ był w Sądzie w Świdnicy na sprawie z Państwem 

Majowicz. Odnośnie drugiego pytanie Burmistrz potwierdził, że wpłynęło pismo od Wojewody                

z pytaniem czy zamierzamy przyjąć uchodźców. W udzielonej odpowiedzi poinformowaliśmy, że 

miasto nie jest w stanie zagospodarować żadnej kwoty, ilości uchodźców, ponieważ nie mamy 

zasobów finansowych, tym bardziej zasobów mieszkaniowych. Sami borykamy się z problemem 

braku mieszkań dla mieszkańców Kłodzka.  

 

Głos zabrała Radna Pani Zdzisława Górska, która rozmawiała z kilkoma osobami na temat 

uchodźców i stwierdziła, że jest wielka panika, że uchodźcy mają zasiedlić amfiteatr, OSiR. Pani 

Radna zwróciła się z prośbą, aby umieścić informację w mediach, że miasto nie przyjmie 

uchodźców, bo jest bardzo dużo ludzi siejących panikę w mieście. Należy tą sytuację uspokoić. 

 

Burmistrz Miasta postara się o umieszczenie informacji w sprawie uchodźców. Temat jest na 

bieżąco monitorowany przez Burmistrza, który posiada niepotwierdzone informacje, że uchodźcy 

mają zostać przyjęci do Wrocławia, w ilości 2 tys. osób. Nie można jeszcze nic potwierdzić ani 

zaprzeczyć. Na pewno Kłodzko nie jest w stanie przyjąć uchodźców i taka odpowiedź została 

udzielona. 

 

Głos zabrał Radny Pan Stanisław Ferenc. Pan Burmistrz poinformował, że był na sprawie                         

z Państwem Majowicz. Swego czasu była podejmowana uchwała o polubownym załatwieniu sporu.  

Pan Radny jest zaskoczony tym, że jeszcze są prowadzone jakieś postępowania z Państwem 

Majowicz, bo albo były złe negocjacje, albo źle spisana umowa.   

 

Do wypowiedzi Radnego Pana Stanisław Ferenca ustosunkował się Burmistrz Miasta                          

Pan Michał Piszko, który poinformował, że tych spraw z Państwem Majowicz jest kilka. Jest to 

znowu pokłosie niekompetencji poprzednika jak również złego funkcjonowania Komisji Rewizyjnej, 

której Pan był Przewodniczącym.  Ta kwestia dotyczy dodatkowego wypłacenia wynagrodzenia ze 

względu na to, że funkcjonowały w naszej gminie zespoły przedszkolno-żłobkowe. Państwo 

Majowicz dochodzą swoich praw i mają do tego prawo, jest to kwota ok. 80 000 zł.. Jeśli Sąd              

w tym momencie podejdzie literalnie pod kątem Ustawy o systemie oświaty do tego zagadnienia to 

sprawę pewnie przegramy, ale będziemy apelować do samego końca.  

 

 

 



 6 

Ad vocem Radny Pan Stanisław Ferenc. Panie Burmistrzu wiadomo było, że w tej sprawie 

zawiniło prawo ustalone w Sejmie. Radny Pan Ferenc stwierdził, że nie jest winą Radnego, że 

Wydział Oświaty i Wydział Finansów wydaje względem siebie sprzeczne ustawy i nie są one ze sobą 

zgodne. 

Państwo Majowiczowie skorzystali z luki prawnej, Pan Radny nie neguje tego, ale w tym czasie    

98,8 % gmin w taki właśnie sposób płaciło jak Kłodzko. To tak samo jak w swoim czasie Pan Radny 

mógł wykorzystać rewaloryzację udziałów członkowskich w spółdzielniach, gdyby Sąd w Świdnicy 

był uczciwy i nie pokierował się dobrem społecznym, jako to wówczas określił to też powinien 

wypłacić pieniądze poszkodowanym osobom niepełnosprawnym. Nie zrobił tego ponieważ uznał, że 

dobro spółdzielni jest ważniejsze niż prawo. To był rok 1997 dzisiaj mamy 2015 r. i w sądach jest 

różnie, a każdy sąd w tej samej sprawie może wydać bardzo różniące się wyroki.  

Pan Radny zwrócił się z prośbą, aby nie zrzucać winy na Komisję Rewizyjna, która kierowała się 

obowiązującym prawem i odczuciem społecznym, bo jeżeli chcemy mówić o poczuciu 

sprawiedliwości społecznej to skoro wypłaciliśmy dla przedszkola Państwa Majowiczów to proszę 

wypłacić wszystkim przedszkolom. 

 

Głos zabrał Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko. Gmina jest podmiotem praw i obowiązków. 

Każdy ma prawo, jeżeli czuje się skrzywdzony przez decyzje wydawane przez gminę, w tym 

przypadku kwestie związane z naliczaniem dotacji, może wystąpić na drogę sądową. Państwo 

Majowicz to zrobili. Jeżeli będą inne przedszkola, które czują się skrzywdzone i uważają, że im też 

dotacja była źle naliczana też mają takie prawo. Widocznie z tego nie korzystają. Mamy na terenie 

gminy „Akademię Przedszkolaka” i musimy się z tym pogodzić i realizować wyroki sądu, jeżeli będą 

zapadać. Jeżeli chodzi o kwestię porozumienia, które było podpisane i polubownego rozstrzygnięcia 

sprawy wypłacenia w ratach 300 tys. zł. to dotyczyło zupełnie innego okresu czasowego i zupełnie 

innej sprawy. Gmina ma jeszcze z Państwem Majowicz sprawę z powództwa o odszkodowanie               

z tego tytułu, że Gmina źle naliczała dotację – a źle naliczała -  bo są na to wyroki sądu 

potwierdzające to. Musimy stosować się do wyroków sądu i je respektować.  Burmistrz zapewnił, że 

zrobi wszystko, żeby wykorzystać wszelkie możliwe drogi sądowe, które są na tym etapie. A jak 

sąd orzeknie tego Burmistrz nie wie. 

 

Radny Pan Stanisław Ferenc dodał, że nie jest żadną tajemnicą, jeżeli trzy lata mija to wiadomo, 

że sprawa się przedawnia. To samo dotyczy odsetek i wielu innych rzeczy. Pan Radny przeszedł 

taką ścieżkę, kiedy były udziały zrewaloryzowane w sądzie i wie jak to się odbywa jak można 

sprawy przytrzymać w czasie i pozostawić podmioty bez niczego. Pan Radny stwierdził, że nasze 

sądownictwo nie opiera się na poczuciu sprawiedliwości społecznej tylko twardej literze prawa                

i dlatego każdy sąd wydaje to co chce.   

              

Więcej uwag i zapytań do sprawozdania nie stwierdzono. 

 

8.  Interpelacje i zapytania radnych. 

Zgodnie z ustaleniami na poprzedniej sesji Rady Miejskiej zostały odczytane interpelacje                           

i odpowiedzi na interpelacje jakie wpłynęły do Rady Miejskiej. 
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Sekretarz obrad Pani Aneta Łosiewicz przedstawiła treść interpelacji i odpowiedzi jakie wpłynęły 

do biura Rady Miejskiej: 

 Uzupełnienie odpowiedzi Burmistrza Miasta  Kłodzka WO.II.0003.15.1.2015 na interpelację  

radnej Pani Zdzisławy Woźniak-Krupskiej (zał. nr 2) 

 Interpelacja z dnia 15 czerwca 2015 r. radnego Pana Tomasza Żabskiego (zał. nr 3) 

 Odpowiedź Burmistrza Miasta Kłodzka WO.II.0003.21.2015 z dnia 29 czerwca 2015 r. na 

interpelację radnego Pana Tomasza Żabskiego (zał. nr 4) 

 Interpelacja z dnia 7 lipca 2015 r. radnego pana  Ryszarda Wójcika (zał. nr 5) 

 Odpowiedź Burmistrza Miasta Kłodzka WO.II.0003.22.2015 z dnia 22 lipca 2015 r. na 

interpelację radnego Pana Ryszarda Wójcika (zał. nr 6) 

 Interpelacja z dnia 22 lipca 2015 r. radnych: Pana Tomasza Karolczaka, Pana Jacka 

Baneckiego, Pani Anety Łosiewicz, Pana Ryszarda Wójcika, Pani Renaty Urbaniak, Pana 

Zdzisława Dudy, Pani Anny Karolczak i Pana Tomasza Żabskiego (zał. nr 7) 

 Odpowiedź Burmistrza Miasta Kłodzka WO.II.0003.23.2015 z dnia 5 sierpnia 2015 r. na 

interpelację radnych: Pana Tomasza Karolczaka, Pana Jacka Baneckiego, Pani Anety 

Łosiewicz, Pana Ryszarda Wójcika, Pani Renaty Urbaniak, Pana Zdzisława Dudy, Pani Anny 

Karolczak i Pana Tomasza Żabskiego (zał. nr 8) 

 Interpelacja z dnia 30 lipca 2015 r  radnej Pani Anny Karolczak (zał. nr 9) 

 Odpowiedź Burmistrza Miasta Kłodzka WO.II.0003.24.2015 r. z dnia 13 sierpnia 2015 r.     

na interpelację radnej Pani Anny Karolczak (zał. nr 10) 

 Interpelacja z dnia 6 sierpnia 2015 r. radnej Pani Zdzisławy Woźniak-Krupskiej                  

(zał. nr 11) 

 Odpowiedź Burmistrza Miasta Kłodzka WO.II.0003.25.2015 z dnia 18 września 2015 r.  na 

interpelację radnej Pani Zdzisławy Woźniak-Krupskiej (zał. nr 12) 

 Interpelacja z dnia 12 sierpnia 2015 r. radnych: Pana Tomasza Karolczak, Pana  Jacka 

Baneckiego, Pani Renaty Urbaniak, Pani Anny Karolczak, Pana Ryszarda Wójcika, Pana 

Tomasza Żabskiego, Pana Wojciecha Łyszkiewicza (zał. nr 13)  

 Odpowiedź Burmistrza Miasta Kłodzka WO.II.0003.26.2015 z dnia 24.08.2015 r. na 

interpelację radnych: Pana Tomasza Karolczaka, Pana  Jacka Baneckiego, Pani Renaty 

Urbaniak, Pani Anny Karolczaka, Pana Ryszarda Wójcika, Pana Tomasza Żabskiego, Pana 

Wojciecha Łyszkiewicza (zał. nr 14) 

 Interpelacja z dnia 27.08.2015 r. radnego Pana Armina Jarosza (zał. nr 15) 

 Odpowiedź Burmistrza Miasta Kłodzka WO.II.0003.27.2015 z dnia 8 września 2015 r. na 

interpelację radnego Pana Armina Jarosza (zał. nr 16) 

 Interpelacja z dnia 14 września 2015 r. radnego Pana  Lecha Surówki (zał. nr 17) 

 

Głos zabrał radny Pan Tadeusz Kmiecik, który złożył następujące zapytania: 

cyt.: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu zaplecze budynków przy ul. Lutyckiej 

w Kłodzku nie szczyci się zbytnim porządkiem. Panie Burmistrzu tu jest prawie centrum i wizytówka 

Kłodzka, która przynosi wstyd nie tylko lokatorom ale i władzom miasta. W tej patowej sytuacji 

wiele mieszkańców na własną rękę szuka pomocy w Urzędzie Miasta. A Pani Romana Maciejczyk 

zamieszkała przy ul. Lutyckiej 15/7 skierowała skargę na bezczynność władz miasta. W celu 

rozeznania przedmiotowej skargi w obecności dwóch funkcjonariuszy Straży Miejskiej                             
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i zainteresowanej w dniu 5.09.2015 r. przeprowadzono wizję lokalną. Po dokonanym przeglądzie 

stwierdzono, że posesja nie jest utwardzona.  Do ścian budynków a nawet drzwi i okien przylegają 

dziko rosnące chaszcze i wysoka nie wykoszona trawa. Pojemniki na odpady są przepełnione,                  

a wiatr przenosi porzucone śmiecie. Opodal na dachu stojącego garażu zmagazynowano różne 

części samochodu. To tylko niektóre stwierdzone niewłaściwości. W takim za przeproszeniem 

bałaganie trudno znaleźć miejsce na ustawienie chociażby jednej ławki. Stąd proszę                            

o zainteresowanie się przedstawioną sprawą  i udzielenie odpowiedzi osobie zainteresowanej. 

W załączeniu skarga Pani Romany Maciejczyk”.  

 

cyt.: „Na spotkaniu Pana Burmistrza z mieszkańcami 5 okręgu wyborczego w Kłodzku dnia 

08.04.2015 r. zasygnalizowano wiele spraw związanych  z utrzymaniem ładu i porządku na terenie 

osiedla. Wspomniano też, że przy ulicy Krasińskiego jeszcze przed 40-stu laty wybudowano schody 

między blokami nr 3-5, 7-9, w celu ułatwienia wzajemnego przemieszczania się mieszkańców wraz  

z dojściem do garaży i wysypiska odpadów. Ale czas  zrobił swoje bo wiekowe schody są już               

w rozsypce i stwarzają  zagrożenie bezpieczeństwa usiłującym sforsować to przejście, a zwłaszcza 

dzieciom i seniorom. Przykro patrzeć jak osoby raczkujące po stromych, zniszczonych schodach              

w każdej chwili mogą runąć i stoczyć się na betonową posadzkę. A alternatywna zapowiedź 

rozwiązania problemu polegająca na ograniczeniu lub zakazie przejścia niepokoi mieszkańców. 

Pamiętajmy, że zbliża się zima z opadami i mrozem co jeszcze bardziej pogorszy stan techniczny 

schodów. Stąd ponownie prosimy o naprawę schodów jeszcze przed nastaniem zimy.  A mając              

w pamięci wniosek przedstawiony Panu Burmistrzowi w dniu 08.04.2015 r. mamy prawo wierzyć, 

że sprawa nurtująca mieszkańców zostanie załatwiona pozytywnie.” 

 

cyt.: „Na sesji Rady Miasta odbytej dnia 30.12.2014 r. złożyłem interpelację w sprawie udzielenia 

pomocy Pani Danucie Boczkowskiej zamieszkałej w Kłodzku przy ul. Krasińskiego 2/2. Wymieniona 

złożyła prośbę do Pana Burmistrza o wymianę drzwi i okien w zajmowanym przez siebie 

mieszkaniu. A powołana w tym celu komisja stwierdziła, że drzwi wejściowe do mieszkania i okna 

kwalifikują się do wymiany. Dlatego w trybie pilnym zapewne po interwencji Pana Burmistrza 

dokonano wymiany drzwi za co dziękujemy. Ale to nie w pełni rozwiązało problem, ponieważ szpary 

w oknach w dalszym ciągu są uszczelniane gąbką, a zimne powietrze hula po mieszkaniu Pani 

Boczkowskiej. Stąd 77-letnia emerytka z niedowładem prawej ręki jest zdana sama na siebie i bez 

przerwy trafia do szpitala. A co będzie z nastaniem zimy? Pan Burmistrz zna sprawę Pani 

Boczkowskiej bo była już przedstawiana w zamyśle wymiany okien jeszcze przed nastaniem zimy.  

Czas nagli, żeby wreszcie samotnej, biednej, schorowanej i wiekowej kobiecie udzielić pomocy.            

Po zderzeniu się z problemem Pani Boczkowskiej nie możemy pogrążać się w drętwym milczeniu, 

gdyż jest to wezwanie dla Rady i Pana Burmistrza. Pragnę wierzyć, że uporamy się przed zimą                 

z zasygnalizowanym przez Panią Boczkowską problemem.”  

 

Głos zabrał radny Pan Lech Surówka, cyt.: „Mam prośbę do Pana Burmistrza i do Pana 

Przewodniczącego Komisji Kultury. W tym miesiącu zbliża się 60-rocznica jedynego chóru, który 

ostał się w tym mieście „Lutnia” - już pomijając, że chodzi tam moja żona, a więc jest to dla mnie 

istotna sprawa. Oni organizują sobie koncert taki jubileuszowy i później mają tam dla siebie jakieś 

spotkanie. Dotychczas całe funkcjonowanie tego chóru opiera się na składkach poszczególnych 
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członków, miesięcznych po 10 zł. i z tego mają autobusy, wyjeżdżają, biorą udział w konkursach 

wojewódzkich reprezentując przy okazji nasze miasto. Może z tej okazji 60-lecia moglibyśmy im 

troszeczkę pomóc, bo oni chyba tak nie udźwigną całej tej uroczystości. Skończyłem.” 

 

Głos zabrał radny Pan Zbigniew Nowak, który poruszył sprawę powstałej w 1991 r. Fundacji 

„Actus”. Pan Radny zadał pytanie: Czy fundacja ta nadal istnieje? Kto jest prezesem zarządu tej 

fundacji? Czy fundacja złożyła deklarację CIT za rok 2011 i 2013? 

Na początku tego roku dwie połączone Komisje: Spółdzielni Mieszkaniowej i Komisja Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej odbyły spotkanie na ul. Spółdzielczej, celem 

rozwiązania problemu miejsc postojowych i parkingowych przy ul. Spółdzielczej. Na jakim etapie 

jest załatwienie tej sprawy?  

 

Radny Pan Zdzisław Duda skierował swoją wypowiedź do Prezesa ZAMG. W maju br. zostało 

skierowane pytanie do poprzedniego Prezesa ZAMG w sprawie odśnieżania krytej pływalni                      

i Twierdzy, w okresie od listopada 2013 r. do marca 2014 r.. Odśnieżanie odbywało się co tydzień  

np. koszt odśnieżania krytej pływalni wynosił 7 560 zł a tras turystycznych i nie turystycznych  

ponad 60 000 zł co tydzień. Jakie wnioski i konsekwencje zostały wyciągnięte z tej sprawy, 

ponieważ do dnia dzisiejszego nie udzielono odpowiedzi.   

 

Głos zabrał radny Pan Jacek Banecki, który powrócił do sprawy odkrytych fresków i zadał pytanie 

czy miasto zamierza wykorzystać  promocyjnie to odkrycie. Czy są planowane prace. Pan Radny 

rozmawiał z ludźmi, którzy nie wiedzą jak miasto do tego podchodzi. Pan Radny zadał pytanie czy 

ten „kłodzki złoty pociąg” wykorzystamy promocyjnie, czy to będzie prywatna inicjatywa, jak to 

będzie wyglądało. 

 

Do poruszanych przez radnych spraw odniósł się Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Michał Piszko.  

Na większość pytań udzielimy odpowiedzi na piśmie, ponieważ są ona dość skomplikowane                            

i złożone. Odnosząc się do pytania radnego Pana Jacka Baneckiego, Burmistrz poinformował, że 

jest w kontakcie z osobą,  która bezpośrednio się tym zajmuje. W dniu jutrzejszym odbędzie się                

w Ratuszu spotkanie w tej sprawie. Jesteśmy w stanie na chwilę obecną zaproponować pomoc 

merytoryczną w wypełnieniu potencjalnych wniosków do Ministerstwa Kultury. Na przyszły rok jak 

Państwo Radni przyjmiecie budżet będziemy chcieli przewidzieć środki również na renowację 

zabytków. Te środki mogą stanowić wkład własny do czegoś większego, ponieważ z tego co Pan 

Burmistrz wie to metr kwadratowy tej polichromii, odrestaurowanie i wyeksponowanie to kwota                              

od 3 500 zł do 4 000 zł.  Jest to zadanie, które może zostać wykonane z środków zewnętrznych              

i powinno odbywać się etapami. Wszystko to może odbyć się w ramach chociażby Lokalnego 

Programu Rewitalizacji.  

Odnosząc się do sprawy poruszonej przez radnego Pana Zbigniewa Nowaka dotyczącej Fundacji 

„Actus”. Jest to dosyć zagadkowa Fundacja, prezesem tej Fundacji jest Pan Henryk Urbanowski, 

skarbnikiem  Fundacji jest Pani Lucyna Hanus szefowa Regionalnej Izby Obrachunkowej. Sprawa 

zostanie dokładnie sprawdzona i zostanie udzielona odpowiedź na piśmie. Jest to temat 

skomplikowany, także pod kątem prawa podatkowego i oświadczeń osób, które są w zarządzie tej 

Fundacji. 
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Głos zabrał Z-ca Burmistrza Miasta Pan Wiesław Tracz, który udzielił odpowiedzi na pytanie 

radnego Pana Lecha Surówki w sprawie Chóru „Lutnia”. Rozmowy w tej sprawie już się toczyły              

i poczynione są starania, aby wesprzeć chór w organizacji uroczystości, która odbędzie się                   

17 października br..    

W odniesieniu do zapytania radnego Pana Zbigniewa Nowaka, na ten rok zaplanowane były środki 

na dokumentację projektową. W przyszłym roku inwestycja będzie realizowana. Będziemy 

planować środki na wykonanie tego zadania. Inwestycja planowana jest do wykonania w dwóch 

etapach. W przyszłorocznym pierwszym etapie wykonane zostaną miejsca parkingowe przy drodze, 

natomiast w dalszym etapie planujemy rozbudowę w głąb.  

 

Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski odnosząc się do zapytań składanych przez radnego 

Pana Tadeusza Kmiecika poprosił, aby złożył je w formie pisemnej w biurze Rady Miejskiej,                

co ułatwi umieszczenie ich w protokole i ewentualnie uzyskać odpowiedź. 

 

Radna Pani Zdzisława Górska zawnioskowała, aby przeprowadzić szkolenie dla radnych 

zwłaszcza, że w radzie jest dużo nowych osób.  

W nawiązaniu do wypowiedzi radnej Pani Górskiej Przewodniczący Rady poprosił o składanie 

deklaracji, kto byłby zainteresowany takim tematem i wówczas jakieś rozwiązanie wypracujemy.    

Inicjatywę Pani Radnej poparł także Burmistrza Miasta Kłodzka Pan Michał Piszko, ponieważ jest to 

istotne i pomogłyby w bezpośredniej komunikacji między Burmistrzem a Radnymi, i wyjaśniłoby 

wiele niejasności i wątpliwości, które są dla wielu z Państwa jeszcze nie w pełni jasne.   

 

Głos zabrał radny Pan Lech Surówka, który jako jedyny z tej sali był przeciwny przekazaniu 

pieniędzy na radiowóz dla Policjantów. Środki zostały przekazane, a radiowozu nie ma.  

Osoby z sali poinformowały radnego, że radiowóz został zakupiony i jest w posiadaniu Policji. 

Po tym stwierdzeniu radny Pan Lech Surówka wycofał swoją wypowiedź. 

 

Głos zabrał radny Pan Ryszard Wójcik który poinformował, że Fundacja „Actus’” została powołana 

w 1992 r. w celu umożliwienia finansowania np. Policji. Był to czas, kiedy nie można było 

finansować pewnych rzeczy bezpośrednio z budżetu miasta. Fundacja założona została przez 

miasto. Był tam wkład miasta również wpłat dokonywali darczyńcy chcący przekazać środki               

np. dla Policji czy innym instytucji. Fundacja funkcjonowała do 1994 r. do czasu jak były pieniądze, 

później jeszcze były jakieś wpłaty. Ostatni kontakt z fundacją był w 2007 r., kiedy na koncie 

fundacji było 5 000 zł i te środki były przeznaczone na jej zlikwidowanie.  

 

Więcej zapytań nie stwierdzono. 

 

9.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

Nie zgłoszono wniosków i oświadczeń. 
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10.  Informacja z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze 2015 r.       

(zał. nr 18) 

 

Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski poinformował, że informacja została złożona przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka.  

Została także przedłożona opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przebiegu wykonania budżetu 

za I półrocze 2015 roku. (zał. nr 19)  

Sprawozdanie było gruntownie analizowane na posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i  Polityki 

Gospodarczej.  

 

Głos zabrał radny Pan Adam Kwas który poinformował, że Komisja Rewizyjna zgodnie z planem 

pracy zapoznała się z informacją z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze 2015 

r. Podczas rozpatrywania sprawozdania Komisja miała kilka uwag dotyczących całokształtu 

gospodarki finansowej. Chcielibyśmy, aby ta sprawa była też przedmiotem uwagi nie tylko Komisji             

i Radnych, ale także wszystkich jednostek organizacyjnych, które powinny mieć świadomość ze 

sytuacja finansowa gminy jest bardzo trudna.  Podczas Komisji Pani Skarbnik oświadczyła, iż 

poczynione bieżące oszczędności tylko w Urzędzie Miasta nie wystarczą. Należy zastanowić się nad 

krokami dosyć konkretnymi i stanowczymi jeśli idzie o kwestie gospodarki finansowej. Od lat 

apeluję o rozsądną, celową politykę oszczędności. Osiem lat temu wnioskowałem jako 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej o program oszczędnościowy, bowiem już wtedy brakowało 

pieniędzy na wydatki bieżące. Sprawa jest na tyle poważna, że mając w perspektywie zadania 

związane z rewitalizacją miasta, realizacją programu operacyjnego – regionalnego, ewentualnym 

wykorzystaniem środków z Unii Europejskiej musimy mieć świadomość, że jest pora na dosyć 

drastyczne działania. Ewolucyjne i sukcesywne obniżanie kosztów funkcjonowania naszej gminy            

w ciągu ośmiu lat nie udało się. W dalszym ciągu nie możemy opanować sytuacji finansowej. 

Bieżące i drobne oszczędności już nie wystarczają.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Adam Kwas odczytał treść opinii Komisji Rewizyjnej                    

w przedmiocie wykonania budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze 2015 r., która został 

przyjęta na posiedzeniu 17 września 2015 r. (zał. nr 20)      

 

Więcej zapytań nie stwierdzono  

 

11. Informacja o działalności jednostek organizacyjnych za I półrocze 2015 r.                      

(zał. nr 21) 

Informacja został przedłożona Radnym.  

Uwagi i zapytań do przedłożonego materiału nie stwierdzono.  

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności 

nieruchomości od Skarbu Państwa, druk nr 94 (zał. nr 22) 

Projektodawcą uchwały był Burmistrz Miasta Kłodzka. 
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Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski poinformował, że projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego. Przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego Pan 

Jacek Banecki poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zawartego na druku 

nr 94.  

Uwag i zapytań do projektu nie wniesiono. 

 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości od Skarbu Państwa, druk nr 94. 

 

Głosowanie: za – 20, przeciw- 0, wstrzymało się – 0. 

 

Uchwała została przyjęta i otrzymała nr XIII/93/2015 (zał. nr 23) 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż przez Burmistrza Miasta 

Kłodzka w trybie bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej dwoma garażami na 

rzecz dzierżawcy gruntu, który wybudował go ze środków własnych, druk nr 102                   

(zał. nr 24) 

Projektodawcą uchwały był Burmistrz Miasta Kłodzka. 

Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski poinformował, że projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego. Przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego Pan 

Jacek Banecki poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zawartego na druku 

nr 102.  

 

Uwag i zapytań do projektu nie wniesiono 

 

Przewodniczący  Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż przez Burmistrza Miasta Kłodzka w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości zabudowanej dwoma garażami na rzecz dzierżawcy gruntu, który wybudował go ze 

środków własnych, druk nr 102                    

 

Głosowanie: za – 19, przeciw- 0, wstrzymało się – 1. 

 

Uchwała została przyjęta i otrzymała nr XIII/94/2015 (zał. nr 25) 

 

14 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulicami Dusznicką, 

Objazdową, Wielisławską i granicami miasta Kłodzka”, druk nr 97 (zał. nr 26) 

Projektodawcą uchwały był Burmistrz Miasta Kłodzka. 
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Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski poinformował, że projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego oraz Komisji Spraw 

Obywatelskich i Porządku Publicznego.  Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego Pan 

Jacek Banecki poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zawartego na druku 

nr 97.  

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego Pan Wojciech Łyszkiewicz 

poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zawartego na druku nr 97.  

 

Głos zabrał radny Pan Lech Surówka cyt.: „Szanowni Państwo ja byłem od początku przeciwny 

tej uchwale, ale nie dlatego, że mi się to nie podoba tylko dlatego, że nie do końca wiedziałem o co 

chodzi. Mianowicie uważałem, że należy rozszerzyć o ten fragment ulic Wiosennej do kotłowni po 

to, żeby te jednocześnie można  było zrobić, skoro są pieniążki zarezerwowane. Ale wytłumaczono 

mi, obiecano zresztą Pan Przewodniczący Banecki, że sytuacja jest taka: to rusza bo musi ruszyć,    

a lada moment będą zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego tych elementów o których 

ja mówiłem i to już w tym roku. W związku z powyższym tak będę głosował. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski dodał, że te kwestie były dosyć klarownie tłumaczone 

przez Panią Iwonę Kowalską-Wojtaszek na posiedzeniu Komisji Komunalnej i z tego co mówiła,            

i też potwierdził Pan Burmistrz Wiesław Tracz jeszcze w tym roku ma być przystąpienie do planu 

zagospodarowania przestrzennego na terenie osiedla Kruczkowskiego, tak żeby uporządkować te 

kwestie. 

  

Więcej uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

położonego pomiędzy ulicami Dusznicką, Objazdową, Wielisławską i granicami miasta Kłodzka”, 

druk nr 97 

 

Głosowanie: za – 20, przeciw- 0, wstrzymało się – 0. 

 

Uchwała została przyjęta i otrzymała nr XIII/95/2015 (zał. nr 27) 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/258/2004 Rady Miejskiej              

w Kłodzku z dnia 30 grudnia 2004 r. w sprawie zasad sprzedaży mieszkań gminnych, 

druk nr 101 (zał. nr 28) 

Projektodawcą uchwały była grupa Radnych. Projekt ten był zdjęty z porządku obrad poprzedniej 

sesji celem uzupełnienia uzasadnienia. Uzasadnienie zostało uzupełnione w związku z tym projekt 

uchwały jest kompletny.  
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Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski poinformował, że projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego. Przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego Pan 

Jacek Banecki poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zawartego na druku 

nr 101.  

 

Głos zabrał radny Pan Stanisław Ferenc, który już na poprzedniej sesji wyraził swoją opinię na 

temat tego projektu. Są to zmiany jedynie kosmetyczne i Pan Radny nie wie czym kierują się 

projektodawcy i na jakie wymierne korzyści liczą. Pan Radny martwi się tylko jednym, że korzyści 

będą bardzo minimalne, ale skoro projektodawcy twierdzą, że wszelkie obowiązki wynikające                  

z remontów spłyną na przyszłych właścicieli, bo po to taki projekt w Polsce wypłynął, żeby 

obciążenia ponosili ci co korzystają z tych mieszkań. Pan Radny martwi się tym, żeby nie było tak 

jak przy ul. Żeromskiego, gdzie jest kamienica, nadany numer, a nie ma tej kamienicy w żadnej 

ewidencji gruntów. Dach porośnięty jest trawą, dom się niedługo zawali. Pan Radny dowiedział się                 

o tym przypadkowo.  

 

Więcej uwagi i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

 

Przewodniczący  Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XXXI/258/2004 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 30 grudnia 2004 r. w sprawie zasad 

sprzedaży mieszkań gminnych, druk nr 101 

 

Głosowanie: za –18, przeciw-1 , wstrzymało się – 1. 

 

Uchwała została przyjęta i otrzymała nr XIII/96/2015 (zał. nr 29) 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2015-2020, druk nr 100 (zał. nr 30) 

Projektodawcą uchwały był Burmistrz Miasta Kłodzka. 

 

Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski poinformował, że projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego oraz Komisji Spraw 

Obywatelskich i Porządku Publicznego.  Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego Pan 

Jacek Banecki poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zawartego na druku 

nr 100.  

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego Pan Wojciech Łyszkiewicz 

poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zawartego na druku nr 100.  
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Uwag i zapytań do projektu nie wniesiono. 

 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie 

przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 

2015-2020, druk nr 100. 

 

 Głosowanie: za –20, przeciw- 0, wstrzymało się – 0. 

 

Uchwała została przyjęta i otrzymała nr XIII/97/2015 (zał. nr 31) 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Kłodzko na lata 2015–2025, druk nr 95 (zał. nr 32) 

 

Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski poinformował, że projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej. Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pan Tomasz Karolczak 

poinformował o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwały zawartego na druku 95. 

 

Uwag i zapytań do projektu nie wniesiono. 

 

Przewodniczący  Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2015–2025, druk nr 95. 

 

 Głosowanie: za – 20, przeciw- 0, wstrzymało się – 0. 

 

Uchwała została przyjęta i otrzymała nr XIII/98/2015 (zał. nr 33) 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 

2015 rok, druk nr 96 (zał. nr 34) 

 

Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski poinformował, że projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej. Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pan Tomasz Karolczak 

poinformował o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwały zawartego na druku 96. 

 

Uwag i zapytań do projektu nie wniesiono. 

 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie 

dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2015 rok, druk nr 96 . 
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Głosowanie: za – 20, przeciw- 0, wstrzymało się – 0. 

 

Uchwała została przyjęta i otrzymała nr XIII/99/2015 (zał. nr 35) 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na wykorzystanie herbu miasta Kłodzka, 

druk nr 99 (zał. nr 36) 

Projektodawcą uchwały był Przewodniczący Rady Miejskiej. Projekt dotyczy wykorzystania herbu 

miasta Kłodzko wraz z logo Stowarzyszenia Instruktorów Ośrodków Szkolenia Kierowców                     

w Kłodzku, taki jest wymóg statutowy. Projekt nie był kierowany do zaopiniowania przez komisje.  

 

Uwag i zapytań do projektu nie wniesiono. 

 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie 

zezwolenia na wykorzystanie herbu miasta Kłodzka, druk nr 99 

 

Głosowanie: za – 20, przeciw- 0, wstrzymało się – 0. 

 

Uchwała została przyjęta i otrzymała nr XIII/100/2015 (zał. nr 37) 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Andrzeja Chęcińskiego na 

Burmistrza Miasta Kłodzka, druk nr 98 (zał. nr 38) 

Uchwała była rozpatrywana przez komisję Rewizyjną. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Adam Kwas. W związku z tym, że Pan Andrzej 

Chęciński złożył zażalenie na przewlekłość postępowania i niezałatwienie sprawy w terminie. 

Zażalenie to zostało uznane jako skarga. Pan Andrzej Chęciński domagał się aneksu do umowy                 

o najem mieszkania, którą to umowę zawarł z ZAMG w Kłodzku.  W sytuacji kiedy wzrosły koszty 

opłat stałych Pan Andrzej Chęciński dostał wezwanie do zapłacenia wyższej stawki. Aneksowanie 

umów nie może być oparte o wzrost kosztów stałych. Te koszty są naliczane wg stawek operatorów  

i wg stawek usługodawców, w związku z tym nie było konieczności aneksowania umowy. Komisja 

Rewizyjna uznała skargę za bezzasadną. Wszystkie sprawy sporne związane z najmem mieszkań 

gminnych rozstrzygają się przed sądem powszechnym. Tryb administracyjny, czy też skargowy 

tutaj nie służy, ponieważ kwestie umowne regulują przepisy kodeksu postępowania cywilnego                

i kodeks cywilny.          

 

Głos zabrał radny Pan Zdzisław Duda który poinformował, że kwestia podwyżki opłat 

czynszowych była spowodowana narodzinami dziecka i Pan Andrzej Chęciński sam zwrócił się                 

o zmianę umowy nie wiedząc, że w takim wypadku koszty wzrastają obligatoryjnie i umowy się nie 

zmienia. 
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W sprawie formalnej głos zabrał Pan Stanisław Ferenc, który stwierdził, że uchwała zostanie  

podjęta, ale należy poinformować  Pan Andrzeja Chęcińskiego jakie prawa mu przysługują, aby nie 

było kolejnego odwołania.  

 

Więcej uwagi i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi Pana Andrzeja Chęcińskiego na Burmistrza Miasta Kłodzka, druk nr 98. 

 

Głosowanie: za –18 , przeciw- 0, wstrzymało się – 2. 

 

Uchwała została przyjęta i otrzymała nr XIII/101/2015 (zał. nr 39) 

 

21. Sprawy różne. 

Głos zabrał radny Pan Adam Kwas który przypomniał, że oprócz jubileuszu Chóru „Lutnia”  mamy 

także 70-lecie kłodzkiej oświaty, 70-lecie Klubu Sportowego Nysa Kłodzko, a w przyszłym roku 

mamy 70-lecie Domu Dziecka w Kłodzku. Pan Adam Kwas zaapelował do wszystkich świadków 

historii i żyjących jeszcze uczestników wydarzeń i animatorów ruchu sportowego, oświatowców                       

o dokumenty, o zgromadzenie całego swojego dorobku. Część wydarzeń jakie miały miejsce                 

w naszym mieście umknęło naszej pamięci z różnych przyczyn. Umknęły z tego względu, że była 

cenzura. Były sprawy o których nie można było mówić głośno. Pan Radny chciałby aby te rzeczy, 

wydarzenia i ludzie, którzy przyczynili się do rozsławienia naszego miasta, znaleźli dowód uznania                     

i miejsce w kronikach naszego miasta. Właściwą instytucją aby tym się zająć będzie Muzeum Ziemi 

Kłodzkiej, które dokumentuje niektóre zdarzenia kulturalne. Bogate materiały dotyczące swojej 

działalności sportowej, kulturalnej, działalności stowarzyszeń mają: Kłodzkie Towarzystwo 

Oświatowe, Towarzystwo Miłośników Ziemi Kłodzkiej czy Chór „Lutnia”. Materiały te powinny zostać 

wykorzystane, a osoby zasłużone dla oświaty, sportu, dla kłodzkiej kultury powinni zostać 

uhonorowani. Pan Radny poprosił o uwzględnienie potrzeb jeśli chodzi o dokumentację                      

i zapis historii naszego miasta zarówno w budżecie jaki i w naszych sercach. Powinniśmy poświęcili 

trochę czasu również na to, żeby zapisać niektóre nasze dokonania i wydarzenia istotne dla 

naszego miasta, również te zapisane w postaci dokumentacji filmowej i fotograficznej, którą 

gromadzi np. Kłodzki Klub Filmowy czy Pan Stanisław Żabski i wielu innych amatorów. Pan Radny 

podziękował, za przypomnienie działań Chóru „Lutnia”, który utrzymuje się z własnych składek,               

potrzeby serca, potrzeby spotkania się i zrobienia czegoś dobrego. Proszę pamiętać o tych 

wszystkich wydarzeniach również jubileuszu Szkoły Podstawowe nr 2.  

Radny Pan Adam Kwas zwrócił się do Przewodniczącego Rady o możliwość udzielenia głosu Pani 

Weronice Cykowskiej w sprawie własnej. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski. Nawiązując do wypowiedzi radnego Pana 

Adama Kwasa być może to jest  przyczynek do tego, aby zająć się stworzeniem suplementu do 

Monografii Miasta Kłodzka, która jak wiemy zamknęła się na 1998 roku i od 1998 roku te dzieje są 

dokumentowane w różny sposób. Nawiązując do jubileuszy Pan Przewodniczący zachęcił wszystkich 

do wzięcia udziału w benefisie z okazji 70-lecia powołania Miejskiej Biblioteki Publicznej, który 
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odbędzie się w przyszły czwartek o godzinie 16:00 w Centrum Kultury Chrześcijańskiej przy 

Kościele Podwyższenia Krzyża.  

Przewodniczący Rady poprosił o deklarację dyżurów na październik.  

Dyrektor OPS Pani Jolanta Leszko skierowała do Rady Miejskiej zaproszenie do uczestnictwa                 

w przemarszu pod hasłem „STOP PRZEMOCY W RODZINIE”, które odbędzie się 29 września 2015 

r., program zostanie przedłożony radnym.  Warto włączyć się w taką inicjatywę. 

Odnosząc się do wniosku Pani Weroniki Cykowskiej  Przewodniczący Rady poinformował, że Pani 

Weronika Cykowska złożyła pismo zarówno do Pana Burmistrza jak również do Przewodniczącego 

Rady. Przewodniczący zaproponował, aby do momentu kiedy nie będzie udzielona pisemna 

odpowiedź ze strony Burmistrza i Rady nie wracać do tego tematu. Pisemna odpowiedź będzie 

jasna i klarowna. 

 

Głos zabrał radny Pan Zdzisław Duda, który podziękował radnym za podjęcie uchwały w sprawie 

zasad sprzedaż mieszkań. Pan Radny złożył podziękowanie dla Pana Prezesa ZAMG za pomoc                

w organizacji Dni Twierdzy Kłodzkiej oraz wszystkim organizatorom tej imprezy oraz osobom, które 

brały udział w organizacji Dni Tradycji Ludowej, to była dobra impreza i oby takich imprez było 

więcej. 

Pan Radny zwrócił się  w imieniu mieszkańców ul. Traugutta i ul. Armii Krajowej o zasypanie dziur      

i wyrównanie terenu dojazdu do nieruchomości. Pan Radny przedstawi Burmistrzowi sprawę 

osobiście. 

 

Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski nie udzielił głosu Pani Weronice Cykowskiej. 

Poinformował Panią Weronikę Cykowską, że jej sprawa będzie kontynuowana po udzieleniu 

pisemnej  odpowiedzi na złożone pismo. Przewodniczący Rady kontynuował prowadzenie obrad. 

 

Głos zabrał radny Pan Stanisław Ferenc, który poprosił o uzupełnianie foliowych torebek                             

w  pojemnikach z psim pakietem.  

 

Radny Pan Zdzisław Duda poinformował Panią Weronikę Cykowską o tym, że w dniu dzisiejszym 

Komisja Gospodarki Komunalnej rozpoczęła rozpatrywanie sprawy i na najbliższym posiedzeniu 

będzie ta sprawa także rozpatrywana i idzie ona w odpowiednim kierunku. Będzie dobrze. 

 

Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski kilkakrotnie prosił Panią Weronikę Cykowską o nie 

zakłócanie obrad.  

  

Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko poinformował, że w trybie statutowym będzie wnioskował               

o zwołanie sesji nadzwyczajnej do 10 października br. ze względu na to, że przystępujemy do 

spółki celowej, której zadaniem będzie rekultywacja wysypiska odpadów co jest dla nas w tym 

momencie priorytetem, ponieważ od 2018 r. zaczniemy płacić kary za brak rekultywacji tego 

wysypiska.                                   

 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o pozostanie na sali obrad po zakończeniu sesji. 
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22. Zakończenie sesji. 

 
Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski zamknął obrady mówiąc: „Zamykam obrady XIII sesji 

Rady Miejskiej  w Kłodzku”.   

 

Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 16.35. 
 
Protokół sporządziła: Aneta Będkowska 

 

   Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 
 

                       Tomasz Żabski 

 
 

 

 

 

  

     

        

 

 

 

 

 

 
 


